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ПРОТОКОЛ № 03 

Третього засідання Громадської ради при  

Державній службі морського та річкового транспорту України 

 

13 липня 2021 року                                                                                                      м. Київ  

 

 

                                                           Місце проведення: м. Київ, вул. Преображенська, 25 

                                                           Дата і час проведення: 13 липня 2021 р. 

                                                           14:00-15:55 год. 

ПРИСУТНЬО ВСЬОГО: 

1. Дев’ять членів Громадської ради із 

сімнадцяти (список зареєстрованих членів 

додається). 

2. Від Державної служби морського та річкового 

  транспорту України:  

Геращенко О.О. – в.о. Голови Державної служби 

морського та річкового транспорту України. 

  Омельченко О.П. – в.о. Начальника Департаменту з 

питань підготовки та дипломування плавскладу і 

спеціалістів водного транспорту. 

3. Від громадськості: 

Кароль К. Ю. – Голова правління ГО «Українське 

об’єднання моряків». 

Фунтіков В. О., фахівець групи по розробці пакету 

Контрольних питань по перевірці знань у 

судноводіїв малих/маломірних суден. 

  

 

Третє засідання Громадської ради при Державній службі морського та річкового 

транспорту України відкрив Голова громадської ради Слюсаревський М.В., який 

повідомив, що на 14:00 прибули та зареєструвалися 9 членів Громадської ради, що 

відповідно до Типового положення становить необхідний кворум для проведення 

засідання. 

В.о голови Морської адміністрації Геращенко О.О. привітав членів Громадської 

ради, запропонував дозволити взяти участь у засіданні  Кароль К. Ю. – Голові правління 

ГО «Українське об’єднання моряків» та наголосив, що Громадській раді необхідно 

запрошувати для співпраці експертів з фаховими знаннями для більш активних 

напрацювань до реформ, які ініційовані Міністерством інфраструктури. Голова 

Громадської ради Слюсаревький М.В. підтримав пропозицію дозволити взяти участь у 

засіданні  Кароль К. Ю. 
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Слюсаревський М.В. запропонував затвердити порядок денний другого 

засідання: 

1. Презентація переліку екзаменаційних тестів (питань та варіантів відповідей) 

для судноводіїв малих/маломірних суден підготовлених робочою групою Громадської 

Ради, - доповідач Голембієвський Г.Г. 

2. Інформація про онлайн конференцію "Об'єднані річками" яка відбулася у 

25.06.2021 р. (м. Миколаїв), - доповідач Слюсаревський М.В. 

3. Різне. 

Вирішили: затвердити запропонований порядок денний: 

1. Презентація переліку екзаменаційних тестів (питань та варіантів відповідей) 

для судноводіїв малих/маломірних суден підготовлених робочою групою Громадської 

Ради, - доповідач Голембієвський Г.Г. 

2. Інформація про онлайн конференцію "Об'єднані річками" яка відбулася у 

25.06.2021 р. (м. Миколаїв), - доповідач Слюсаревський М.В. 

3. Різне. 

Голосували: «за» – 9, «проти» – 0, «утримались» – 0. 

 

По-першому питанню: 

 

Голембієвський Г.Г. доповів про обсяги роботі та результати робочої групи 

Громадської ради з питання розробки та підготовки нової редакції екзаменаційних тестів 

(питань та варіантів відповідей) для судноводіїв малих/маломірних суден. Для роботи 

над новою редакцією документу були залучені науковці, фахівці та експерти вітрильної 

і водно-моторної галузей. Тести та відповіді до них були випробувані на практиці у 

вітрильних школах та тренажерних центрах. 

Вирішили: Схвалити нову редакцію тестів (питань та варіантів відповідей) для 

судноводіїв малих/маломірних суден. Направити до Морської адміністрації пропозицію 

щодо створенню робочої групи по доопрацюванню та подальшому впровадженню нової 

редакції тестів. 

Голосували: «за» – 9. «проти» – 0, «утримались» – 0. 

 

По-другому питанню: 

 

Слюсаревський М.В. доповів про участь у онлайн конференції "Об'єднані 

річками" яка відбулася у 25.06.2021 р. (м. Миколаїв). 

Під час конференції обговорювались питань діяльності маломірного (малого 

флоту) на річках України і зокрема на Миколаївщині. Гостро ставилося питання з 
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адекватною роботою Регістру судноплавства України. Також питання зарегульованості 

та надмірної уваги місцевих органів Морської адміністрації до баз-стоянок. Крім того, 

активно обговорювалося питання процедури державного атестування судноводіїв 

малого судна. Зокрема є скарги від громадян, щодо відсутності такого тестування в 

регіонах, або штучного створення умов для неможливості здачі тестів слухачами без 

корупційного стимулювання.  

Крім того, Слюсаревський М.В. порушив питання створення загальнодоступних 

місць спуску малих суден на водоймах у вигляді комунальних або державних баз-

стоянок. 

Слухали пропозиції Сібріна І.Ю. щодо дерегуляції діяльності баз-стоянок та 

необхідності розробки відповідної нормативно правової бази. 

 Також Пакшин А.С. зазначив що, крім всього згаданого глибокої реформи 

потребує система державної реєстрації маломірних плавзасобів, зокрема складна 

процедура, довгі строки та непомірна вартість. 

Вирішили: Доповідь Слюсаревського М.В. прийняти до відома. Пропозиції 

Слюсаревського М.В., Сібріна І.Ю., Пакшина А.С. оформити письмово та направити до 

Морської адміністрації. Відповідальними за виконання призначити Пакшина А.С. та 

Грабар Л.Ю. 

 

Голосували: «за» – 9. «проти» – 0, «утримались» – 0. 

 

По-третьому питанню: 

Слюсаревський М.В. запропонував за для більш ефективної та плідної роботи 

Громадської ради підтримати пропозицію Геращенко О.О., та запросити до співпраці 

біль широке коло фахівців та експертів для чого розмістити на сайті Морської 

адміністрації відповідне повідомлення із пропозицією до співпраці. 

Вирішили: Звернутися до Морської адміністрації з проханням розмістити на 

сайті Морської адміністрації повідомлення про запрошення до співпраці із 

Громадською радою фахівців та експертів.  

Голосували: «за» – 9. «проти» – 0, «утримались» – 0. 

 

Кароль К.Ю. звернулась з проханням виключити зі складу Громадської ради 

декількох осіб стосовно яких у ЗМІ та соціальних мережах поширюється інформація 

щодо їх причетності до корупційних схем у дипломуванні моряків, та є кримінальна 

справа, що розглядається в Приморському районному суді м.Одеси.  Слюсаревский М.В. 

процитував норми Типового положення «Про громадську раду при міністерстві, іншому 

центральному органі виконавчої влади, Раді міністрів Автономної Республіки Крим, 

обласній, Київській та Севастопольській міській, районній, районній у мм. Києві та 

Севастополі державній адміністрації» згідно якого членство в громадській раді 

припиняється лише після набрання законної сили обвинувальним вироком щодо члена 

громадської ради (пункт 17 Типового положення). 
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    Кароль К.Ю. звернулась до представників Морської адміністрації з 

запитанням, чому моряк який під час кваліфікаційного іспиту не відповідає на одне-два 

запитання може бути визнаний ДКК, як такий що не має належної кваліфікації. У 

відповідь було роз’яснено, що функції ІПДМ досі не передані Морській адміністрації. 

Та по суті запитання, зазначено, що комп’ютерна система враховує не тільки загальну 

кількість правильних відповідей, а і кількість правильних відповідей за напрямками. 

Тому, якщо моряк зробив дві помилки у одному напрямку (де загальна кількість 

запитань у системі наприклад п’ять), система могла не зарахувати йому цей напрямок та 

зробити висновок про відсутність належної кваліфікації.  Як вихід, можна збільшити 

кількість запитань за тими напрямками, де їх недостатньо. Кароль К.Ю. запропоновано 

звернутися до Міністерства інфраструктури з проханням дати окреме доручення ІПДМ 

збільшити кількість запитань за тими напрямками, де їх недостатньо. 

 

Кароль К.Ю. звернулась до представників Морської адміністрації з запитанням, 

справжності трьохсторонньої угоди між Морською адміністрацією, Навчально-

тренажерними закладами (НТЗ) та приватною юридичною особою, згідно якої НТЗ 

повинні сплачувати гроші на користь приватної юридичної особи за отримання послуг 

реєстру моряків. Представники Морської адміністрації відповіли, що їм не відомо про 

цей факт, то пообіцяли розібратися. 

 

 

Засідання закрите о 15:55. 

 

 

 

 

 

Голова _______________________ М. В. Слюсаревський 

 

 

 

 

 

Секретар ___________________________ А. С. Пакшин 

 


